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birinci sýnýf gözüyle su forumu ve suyun geleceði

Okula baþladýðýmda birçok þeyi bildiðimi sanýyordum. Henüz ilk derste 
mesleðim hakkýndaki bildiklerimi tekrar gözden geçirmeye karar verdim. 
Halbuki ne kadar da az imiþ fikrim. Deyim yerindeyse buz daðýnýn görünen 
kýsmýymýþ meslek hakkýndaki bilgi haznem. Eminim birinci sýnýftaki birçok 
arkadaþým da ayný duygularý paylaþmýþtýr benimle
Ufacýkken, henüz okula bile gitmiyorken hepimize sorduklarýnda merak 
ediyorum da “jeoloji mühendisi olmak istiyorum” diyen olmuþ mudur 
acaba.? Hiç sanmýyorum..! Kendi adýma söylemek gerekirse ben o yaþlarda 
böyle bir mesleðin varlýðýndan bile haberdar deðildim. Ama gel gör ki kader 
denen çember bizleri benekli taþlarýn –birçok insan için anlamsýz bizim için 
pek çok anlam ifade eden benekli taþlarýn tam da ortasýna attý. Tercihlerimi 
yaparken jeoloji mühendisliði yazmak konusunda pek bir gönülsüzdüm. 
Þimdi ise hiç de piþman deðilim. Hele bir de mesleðimin inceliklerini, 
içeriklerini öðrendikçe 'doða aþýðý' olan bana daha da ayrý bir haz veriyor. 
Evet baþladým iþte ve hala da okuyorum istek ve azimle.
Bir de JeoGenç topluluðumuz var tabi ki unutulmamasý gereken. Bana asýl 
mesleðimi sevdiren küçük ama çok etkili öðrenci topluluðu. Henüz ilk 
haftalara da bize mesleðimizi tanýttýlar. Yaþayacaklarýmýz hakkýnda ufak da 
olsa fikir sahibi olmamýzý saðladýlar. Sonrasýnda mý? Sýrada daha bir canlý 
daha bir heyecanlý ve eðlenceli tanýþma kokteylimiz vardý. Ýþte bu kokteylden 
sonra söyledim þu iki kelimeyi: “Doðru yerdeyim!”. Evet gerçekten de doðru 
yerdeyim ve mutluyum. Hatta JeoGenç öðrenci temsilciliði için þimdiden 
adayým denebilir:) tabi ki gelecek seneler için. Önden büyüklerimiz; Onur 
abi, Sinan abi, Betül abla, Ayþe abla ve adýný bilmediklerim…
Daha fazla ne yazabilirim bu konu da bilemiyorum. Evet ben de çok isterdim 
bakýr, krom yataklarýndan, maðaralardan, bölümle ilgili konulardan 
bahsetmeyi. Ama takdir edersiniz ki ben henüz birinci sýnýf öðrencisiyim ve 
okula baþlayalý 2 ay oldu. Kim bilir ilerleyen yýllarda sizlerle yeni yazýlar, 
makaleler, çalýþmalar paylaþabilirim. Belki de mesleðimde ustalaþýr 
kitaplar bile yazabilirim. JeoGenç toplantýsýnda duyduðum ve ilke edindiðim 
bir sözle bitirmek istiyorum. “ELÝMÝZDE ÇEKÝÇ BELÝMÝZDE PUSULA”

Mehmed Ali DALGA
Çukurova Üniversitesi

Bahadýr GÜLER
Hacettepe Üniversitesi

Dünya Su Konseyi tarafýndan gerçekleþtirilen Dünya Su Forumlarý, suyun "kimin 
olacaðý" hakkýnda fikir birliði saðlamak üzere gerçekleþtirilen toplantýlardýr. Ayný 
amaçlarla beþincisi 16-22 Mart tarihleri arasýnda Ýstanbul'da gerçekleþtirilecek olan 
Dünya Su Forumu'ndan sonra, suyla ilgili deðiþim sürecinin 1980 yýlýndan itibaren 
hayata geçirilmeye baþlanmýþ olduðu Türkiye'de de, suyun ticarileþtirilmesinin “meþru” 
temelleri atýlmýþ olacaktýr.

Dünya Su Konseyi, en yalýn haliyle bir insan hakký olan suyun farklý bir bilinçle zihinlerde 
yer etmesi amacýyla etki alaný oluþturmaktadýr. “Yönetiþim”, “bütünleþik su kaynaklarý 
yönetimi”, “özelleþtirme” ve “sürdürülebilirlik” gibi kavramlarý suyla birlikte 
kullanmakta ve yapýlan her bir Su Forumu'nda bu kavramlara deðiþik anlamlar 
yükleyerek zihinlere sokmaya çalýþtýðý içerikleriyle sürekli oynamaktadýr.

Bütünleþik kaynak yönetimi, sularýn siyasal-coðrafi sýnýrlara deðil doðal-coðrafi 
sýnýrlara göre kullanýlacak yönetsel birimler eliyle yönetilmesi anlamýna gelir. 
Yönetiþim kavramý bugün Dünya Su Yönetimin en önemli kavramý haline gelmiþtir. Bu 
kavramlar ayný zamanda su dýþýnda her alanda küreselleþmesinin yönetim modeli olarak 
geliþmektedir.

Uluslararasý su kuruluþlarý denilince akla ilk önce Dünya Bankasý ve Uluslararasý Para 
Fonu gelir. Dünya Bankasý, bu geliþmeler doðrultusunda, kredi saðladýðý ülkelerdeki su 
ile ilgili alt yapý, üst yapý, kanalizasyon gibi projeler için kamu-özel sektör iþletme 
modelini dayatmaktadýr. Dayatýlan bu model kamunun iþlevsiz hale getirilerek suyun 
özel sektöre devredilmesinin yolunu açmaktadýr.

Dünya Bankasý'ndan 1980 yýlýnda alýnan kredinin ön koþulu olarak Ýstanbul Su ve 
Kanalizasyon Ýdaresi'nin kurulmasý ve bunun ardýndan diðer su ve kanalizasyon 
idarelerin açýlmasý ülkemizde de bu politikalarýn nasýl uygulandýðýna dair bir örnektir. 
Bunlarýn dýþýnda Yuvacýk Barajý, Çukurova Projesi, Ýzmir Su Temini gibi geniþ çaplý 
projelerde, bu politikanýn bir baþka yüzüdür. Baþka bir örnekse Antalya, Bursa ve 
Çeþme-Alaçatý belediyelerinin içme suyunu özel sektör ile yönetmesidir.

Suda ki bu hýzlý deðiþim son yýllarda giderek hýzlanmaktadýr. Kýsaca incelemek 
gerekirse;
 1992, Uluslararasý Su ve Çevre Konferansý, Dublin
 1992, Birleþmiþ Milletler Çevre ve Geliþme Konferansý, Rio de Janerio
 1993, Dünya Bankasý Su Kaynaklarý Yönetimi Raporu
 1996, Küresel Su Ortaklýðý ve Dünya Su Konseyinin Oluþturulmasý
 1997, Birinci Dünya Su Forumu, Marakes
 2000, Ýkinci Dünya Su Forumu, Lahey
 2001, Su Üzerine Uluslararasý Konferans, Bonn
 2001, Birleþmiþ Milletler Binyýl Deklarasyonu
 2003, Üçüncü Dünya Su Forumu, Kyoto
 2006, Dördüncü Dünya Su Forumu, Mexico City
 2009, Beþinci Dünya Su Forumu, Ýstanbul

þeklinde sýralanabilir. Türkiye'de ve dünyada “su kýtlýðý”, “su krizi”, “susuzluk”, 
“kuraklýk” hatta “küresel ýsýnma” gibi anahtar kelimeleri kullanýlarak özelleþtirmeler 
meþru gösterilmektedir. Birkaç on yýldýr hýzlý bir kentleþme süreci yaþayan Türkiye'de 
kamu finansmaný ve kamu iþletmeciliðine dayalý su ve kanalizasyon yönetiminden 
giderek vazgeçilirek, dýþ borçlanma ve özel þirket iþletmeciliðine dayalý bir modele geçiþ 
süreci yaþanmaktadýr.


